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صفحهدخترحاشیهساز
بستهشد!

طی روزهای گذشته انتشار چند صفحه 
از چت های خصوصی چند فوتبالیست با 
یک دختر در اینســتاگرام ســر و  صدای 
زیادی به پا کرد. او اسکرین شات هایی از 
چت های خصوصی خود با فوتبالیست ها 
و هنرمندان سرشــناس را  منتشر کرد تا 

نشان دهد با آنها در ارتباط بوده است.
این دختر دســت به افشــاگری علیه 
ستاره های فوتبال زد، اما  هرگز ادعاهای 
او تأیید نشــد. او ابتدا یک صفحه داشت 
امــا پــس از بازخورد های بســیاری که 
داشــت، حســاب دیگری  نیز ساخت و 
در هر دوی آنها به تبلیغ و کســب درآمد 
می پرداخت، اما روز گذشته هر دو صفحه 
او در  اینســتاگرام به طورکلی از دسترس 
خارج شــد. گزارش های متعدد کاربران 
به حســاب کاربری این خانم باعث  شــد 
تا اینســتاگرام صفحات او را از دسترس 

خارج کند. 

داد
روی

پولاد امین| از همان روزهای اولی که پیمان معادی شروع 
کرد به ساخت فیلم بمب، یک عاشقانه که البته آن روزها تنها 
بمب نام داشت، این فیلم با انواع و اقسام حواشی و جنجال ها 
مواجه بوده اســت. یعنی درســت از آن زمان که اعلام شد 
تهیه کننده این فیلم باید تغییر کند و به اصطلاح خودمانی 
تهیه کننده ای که قواعد و قوانین و مناسبات یا همان راه و چاه 
سینمای امروز را می شناسد این فیلم را تهیه کند، این موضوع 
نشان داد که قرار نیســت بمب فیلم بی سروصدایی باشد. به 
هرحال پیمان معادی داشت فیلمی غیرجنگی درباره یکی 
از دوران های تاریخ این مرزوبوم می ساخت و این طبیعی بود 
حساســیت زیادی روی این فیلم و کارگردانش که در اصول 
مرسوم این مرزوبوم چهره خودی به حساب نمی آمد، وجود 

داشته باشد.
بعدتر ماجراهای این فیلم که داستان عشق و امید آدم هایش 
را در بحبوحه موشــک باران تهران روایت می کند، با دوزهای 
متفاوتی ادامه پیدا کرد، چه آن زمان که در جشنواره فیلم فجر 
به رغم تمام آرا و نظرات منتقدان که بمب را بهترین یا حداقل 
یکی از بهترین فیلم های جشنواره می دانستند، عاشقانه پیمان 
معادی در شب اهدای جوایز مهجور ماند؛ چه وقتی که عده ای 
به این فیلم توپیدند و آن را به تیشــه زدن به ارزش ها متهم 
کردند؛ چه زمانی که موسسه اوج درست دقایقی بعد از ادعای 
پیمان معادی مبنی بر این که این موسسه خواستار تهیه بمب 
بوده، چنین ادعایی را از بیخ وبــن تکذیب کرد و چه حالا که 
سلبریتی های سینمایی حمایت یکدست و بی قیدوشرطی از 
این فیلم نشان داده اند، بمب پیمان معادی در میان تیترهای 

رسانه ها بوده است.
بمب خنثی شده؟

به رغم این که پیمان معادی کارگردان بمب یک عاشــقانه 
در آغاز اکران این فیلم با انتشار پوستری تازه در اینستاگرام، 
امیدوارانه نوشت: »نذاشتیم که نذارن..... اکران فیلم بمب یک 
عاشقانه بالاخره، همین چهارشنبه...«؛ اما بمب یک عاشقانه 
تاکنون نتوانسته موفقیت فیلم برف روی کاج ها را تکرار کند. 
برف روی کاج ها با آن محبوبیت عجیب وغریبش میان قشر 
هنری تر و به اصطلاح روشنفکری ســینما و رسانه توقعاتی 
عجیب وغریب از پیمــان معادی ایجاد کــرده بود، که بمب 
نتوانسته آن را برآورده ســازد. حتی در همین روزهای اخیر 
در اوج حمایت چهره ها از این فیلــم، در روزهایی که انتقاد از 
این فیلم در رسانه های مجازی همگامی با طیفی که از همان 

ابتدا این فیلم را کوبیده اند، معنا می شد، چندتن از منتقدان 
انتقادهای تندی از این فیلم به عمل آوردنــد و معادی را به 
پیروی از سلیقه جشــنواره های خارجی و البته دنباله روی از 
سلایق نازل تماشاگران عام متهم کردند. این اتفاق که هیچ گاه 
جز در رسانه هایی خاص برای برف روی کاج ها رخ نداد، تفاوت 

جایگاه این دو فیلم را نشان می دهد.
حمایت هم صدا 

با این حــال امــا ســلبریتی ها در هفته اخیــر حمایت 
شــگفت انگیزی از این فیلم نشــان داده اند. آغاز کننده این 
حرکت، یا حداقل این که یکی از پرسروصداترین حمایت ها را 
بهرام رادان انجام داد که با انتشار ویدیویی با اشاره به آشنایی 
20ساله با پیمان معادی که به روزگار فیلم آواز قو بازمی گردد، 
همگان را به تماشای فیلم بمب یک عاشقانه دعوت کرد و این 

فیلم را یک عاشقانه حیرت انگیز خواند.
بعد از رادان حمایت ها با پست  پربازدید حبیب رضایی ادامه 
پیدا کرد. رضایی که در بمب یک عاشقانه بازی کرده، درباره 
این فیلم نوشت: شرط بقا این است که زیر بمب ها بتوان هوای 
عاشقانه ها را داشت. گفت شــرط دل دادن، دل گرفتن است، 

وگرنه یکی بی دل می شود و دیگری دودل!
مهناز افشار و مهراب قاســم خانی هم در ادامه از این فیلم 

حمایت کردند تا درحال حاضر دور دور پیمان 
معادی باشــد. این چندنفر تنها معدودی از 
سلبریتی هایی هستند که تماشای این فیلم 

را به دیگران توصیه کرده اند.
محبوبیت مردمی

اتفاق مهم تر برای پیمان معادی اما 
حمایت مردم از فیلمش است. در 
حدود یک هفته ای که از نمایش 
این فیلم می گــذرد، حداقل در 
فضای مجازی کاربران بشــدت 
از ایــن فیلم حمایــت کرده اند تا 
چشم انداز روشــنی در انتظار این 

فیلم باشد.
به خصوص در توییتر حمایت های 

مردمی پررنگ تر بــوده. نظراتی 
ضدجنــگ،  فیلــم  چــون: 
نوستالژیک، سرشار از بیم و امید و 
روایت غیرشعاری پیمان معادی 

را ببینید و از نمایش عاشقانه های دهه60 به  هنگام ترس، لذت 
ببرید. یا این یکی: جذاب ترین لیلا حاتمی چند سال اخیر رو 
در فیلم بمب یک عاشقانه دیدیم. یا این نظر: بمب یك عاشقانه 
رو ببینید. تلنگر خوبیه براي اینكه زندگي رو سخت نگیرید 
و عاشق باشید، محبت كنید و محبت ببینید. جالب این که 
نظرات انتقادی هم چندان تندوتیز نیســتند: اگر موسیقی 
بی نظیر النی کاریندرو نبود، اگر وقار و زیباییِ ســینما پسند 
ذاتیِ لیلا حاتمی نبود، اگر بازســازی نوستالژیک سال های 
جنگ نبود، اگر حال و هوای عاشقانه آرام در فیلم جاری نبود؛ 
بمب یک عاشقانه، حرف چندانی برای گفتن نداشت و جایی از 

سینمای پویای این روزها را تکان نخواهد داد!
در انتظار فردا

این روزها بمب پیمان معادی در آســتانه میلیاردی شدن 
اســت و این برای فیلمی غیرکمدی که بــه روزهای جنگ 
پرداخته، فروش کمی نیســت. باید دید این فیلم این روند را 

ادامه داده و جزو پرفروش های  سال خواهد شد؟
اگر این اتفاق بیفتد، سینمای مستقل اجتماعی می تواند به 

حمایت مردمی اش ببالد.

وقتیسلبریتیهابرایحمایتازفیلمجدیدپیمانمعادیهمآوازمیشوند،اماتوقعاتمنتقدینبرآوردهنمیشود

بمبارانیکعاشقانه

جنابقاضی،شمامتهماید!
پسازپایانبازیپرسپولیس-سپاهانتااینلحظه،اوسیبلکانالهایهواداریدرفضایمجازیبوده،اگرچهعلیرضافغانیبه»شهروند«میگوید
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ازمحصولمشترکسازمانرسانهایاوجوشبکهافق
رونماییشد

»پدرطالقانی«
روایتیکمرنگاززندگیاسطوره

شهروند| مســتند »پدر طالقانــی« که محصول 
مشترک سازمان رســانه ای اوج و شبکه افق است، در 
نخســتین اکران عمومی با انتقادهای زیادی از سوی 
مخاطبان و حتی فرزند آیت الله طالقانی روبه رو شد، اما 
حالا تهیه کننده فیلم پاسخ انتقادات را داده است.  اباذر 
صالحیان معتقد اســت که تاریخ انقلاب را در زندگی 
آیت الله طالقانی بیان کرده اند و محدودیت زمانی باعث 
حذف یا کمرنگ شدن قسمت هایی از این زندگینامه 
در این مستند 110دقیقه ای شده است: »بخشی از اینها 
سلیقه ای است؛ یعنی اگر این فیلم را شخص دیگری 
می ساخت، شاید نکات دیگری پررنگ تر می شد.« یکی 
از انتقاداتی که بعد از اکران این فیلم مطرح شد، درباره 
جای خالی برخی روایت ها از زندگی آیت الله طالقانی 
بود. حتی مهدی طالقانی، پســر آیت الله طالقانی هم 
گفت: »می شد تعدادی از افرادی که به آقای طالقانی 
ارتباط زیادی نداشتند، از مســتند حذف شوند.« اما 
تهیه کننده مستند به ایسنا می گوید: »نمی توانم بگویم 
این ایرادها وارد نیست، اما چاره ای هم وجود نداشت؛ 
تا ما بتوانیم در زمانی کمتر از دو ســاعت کاری تولید 
کنیم که همه از آن راضی باشــند. سعی کردیم برای 
ساخت این فیلم خودسانسوری نداشته باشیم و از هیچ 
جایی هم فشــاری بر ما وجود نداشت، فقط خودمان 
ملاحظه های کمی را در نظر گرفتیم. اگر جاهایی مثل 
داستان قهر آقای طالقانی در این نسخه کمتر پرداخته 
شده، به خاطر محدودیت زمانی بوده، اما روح موضوع 
همین است.« البته ظاهرا این کار یک نسخه سریالی 
هم دارد و دســت اندرکاران قصد دارند بعــد از اکران 
سینمایی، نسخه سریالی که جزییات بیشتری دارد 
را هم پخش کنند: »علت این که مخاطب فکر می کند 
برخی قسمت ها ابتر مانده، این است که تماشاچی توقع 
دارد ما تحلیل ارایــه دهیم، اما برخی موضوعات هنوز 
هم تحلیل های مشخصی ندارند و روایات مختلفی از 
آن بیان می شود، بنابراین جواب دقیقی در این مستند 
هم داده نمی شود. درواقع ما فقط براساس حقایقی که 
وجود داشته و از طرف کسانی مانند آقای رفیقدوست، 
غرضی و ... جنبه های مختلف اتفاقات را بیان کردیم و 
قضاوت برعهده مخاطب قرار خواهد گرفت. انتقادی 
که پسر آقای طالقانی بعد از نمایش به ما داشت، به این 
خاطر است که ساخت مستند سلیقه ای است و شاید 
به خاطر برخی دیدگاه های سیاسی، حضور تعدادی از 

مصاحبه شونده ها باب میلشان نبود.«

هیجان انگیز

شــهروند| صبح دیروز خبر فوت احمدرضا دالوند، تصویرگر و طراح گرافیک ایرانی، اهالی مطبوعات و 
فرهنگ و هنر را شوکه کرد. او که به بیماری دیابت مبتلا بود، چند هفته قبل به دلیل عفونت پا در بیمارستان 
بستری شد و تحت عمل جراحی قرار گرفت. دالوند که در مرحله آندوسکوپی سه مرتبه متحمل سکته شده 
بود، پس از احیای دوباره به کما رفت و در آی سی یو بستری شد، اما متاسفانه دیروز از دنیا رفت. او منتقد هنری، 
نویسنده و پژوهشگر، تصویرگر و طراح گرافیک؛ مدیر هنری بسیاری از روزنامه  ها و ماهنامه  ها بود و در  سال 
1۹۹۲، طراح برگزیده کتاب ســال گرافیک اروپا و سپس سمپوزیوم بین المللی طراحی در ژاپن شد. مراسم 

تشییع پیکر احمدرضا دالوند صبح روز سه شنبه در باغ هنر خانه هنرمندان ایران برگزار می شود. 

خوابعمیق
احمدرضادالوند

طلایی:  داریــوش 
»متاســفانه مــا گرفتــار 
مدرک گرایی شدیم. در هنر 
هم مدرک امــری جانبی 
اســت و اصل قضیه کسب 
و  تکنیکی  توانمندی های 
هنری اســت. در هر رشــته هنری افرادی موفق 
هســتند، اما چند  درصــد به آن درجه شــهرت 
پیداکــردن و موفق شــدن می رســند؟ باید دید 
زمینه های شغلی چیست. شاید باید کمتر دانشجو 
گرفته و بیشتر روی کیفیت و تخصص تاکید شود.«

»حضور  تقوی: محمد 
افشــین قطبــی در فولاد 
چیــزی را بــرای ما عوض 
نمی کند، بــه این دلیل که 
ســعی می کنیــم فوتبال 
خودمان را بــه تیم مقابل 
دیکته کنیم. در زمین خودمان بازی می کنیم و باید 
نقاط ضعف و قوت حریف را بشناسیم. باید بدانیم که 
خودمان چه جایگاهی داریــم و دنبال چه چیزی 
هســتیم. باید فوتبال مان را به هر تیمی که بازی 
می کنیم، دیکته کنیم. من از هواداران تشکر می کنم 
که پشت ما بودند. من نمی گویم آنها یار دوازدهم ما 
هســتند، هواداران جزیی از تیم هستند و حضور 
هــواداران می تواند به بچه های مــا کمک کند که 

بدانند در چه تیمی بازی می کنند.«

اســکندری:  ستاره 
»نباید بگذاریم اتفاقی که در 
سینما افتاده، در تئاتر هم 
تکرار شود. بخش عمده ای از 
پایه و اســاس تئاتر هم این 
بوده که همیشــه جلوتر از 
جامعه است، درحالی که الان برعکس شده و جامعه 
جلوتر از تئاتر اســت. این اتفاق به زعم من خیلی 
دردناک اســت، چون رشدیافته زمانی هستیم که 
تئاتر در دولــت اصلاحــات، دوران طلایی خود را 
گذراند و امری جلوتر از جامعه باشد. من هنوز جزو 
نسلی هستم که فکر می کند تئاتر شاخصه فرهنگی 
کشور است، هرچند شــاید آن را یک امر وارداتی 
محسوب کنند، اما به هرحال به عنوان یک شاخصه 

فرهنگی مطرح است.«

محمود فکری:»مشکلات 
حــل نخواهــد شــد. اگر 
می خواســتند مشکلات را 
حل کنند، درهمین یک ماه 
این کار را انجام می دادند. ما 
درهمین یک ماه صدرنشین 
شــدیم، ولی به جای این که به تیم توجه کنند، ما 
شاهد بی توجهی بودیم. مدیرعامل مان به شهرداری 
می رود و برای گرفتــن 30 میلیون تومان گردن کج 
می کند تا ما خرج سفر را داشته باشیم. با این شیوه 
نمی توان به جایی رسید و مشکلات هم حل نخواهد 
شد. دلم برای مردم خونگرم بوشهر و هواداران شاهین 
می سوزد که مسئولان توجهی به فوتبال در این شهر 
ندارند. من از آنها حلالیت می طلبم و می دانم با این 
وضعیت، خواسته من و آنها در پایان مسابقات برآورده 

نخواهد شد.«

ره
چه

لقب قلعه نوعی برای فغانی: قلدرخان!
قلدرخان! این لقبی است که امیر قلعه نوعی در مصاحبه آتشــین خود به فغانی داده است و حالا 
خیلی ها بهترین داور سال های اخیر فوتبال ایران را با این اسم صدا می زنند. سرمربی سپاهان درباره 
فغانی گفته است: »به آقای فغانی در این مملکت کسی نمی تواند حرف بزند، ایشان قلدرخان فوتبال ما 
شده است. شما ببینید هفته قبل چه بلایی بر سر سپیدرود آورد. شما جام جهانی و المپیک رفتید که 
رفتید؛ دلیل نمی شود که هرکاری می خواهید بکنید.« سرمربی سپاهان در ادامه گفته است: »ایشان 
بالای 20 سوت اشتباه زده است. فغانی خودشــیفتگی پیدا کرده و نگاه از بالا به پایین دارد. شما با 
قلعه نوعی مشکل داری، جرأت داشته باش و بگو برای تیم هایی که قلعه نوعی هست، سوت نمی زنم. 
حالا برای خودت هرچی شدی، این رفتارها درست نیست. این طور نمی شود ما 15 تیم باید برای یک 
تیم بازی کنیم. ما بیشترین ضرر را از داوری دیدیم. فغانی خودش را تافته جدابافته می داند. صحنه ای 
که کی روش اخراج شد را به مردم نشان بدهید. فغانی دنبال این بود که کی روش را اخراج کند که ما 

نتوانیم در آن 5دقیقه آخر فشاری از روی هوا به تیم پرسپولیس بیاوریم«.
ماجرای سناریوی از پیش نوشته شده!

مدیرعامل ســپاهان هم بلافاصله بعد از قلعه نوعی موج انتقاد از فغانی را بزرگتر کرد و به صورت 
مستقیم بحث طراحی سناریو قهرمانی پرســپولیس را باز کرد. صحبت های مسعود تابش به این 
شکل بود: »ما در یک جنگ نابرابر و ناسالم دست وپا می زنیم. شما نگاه کنید بعد از بازی پرسپولیس با 
ذوب آهن آقای برانکو فرار رو به جلو کرده و درباره ناداوری  علیه تیمش صحبت می کند. چهار بازی آخر 
پرسپولیس را مقابل حریفانش بررسی کنید و متوجه می شوید که چقدر داوری ها به نفع پرسپولیس 
بوده است. در بازی با سپاهان هم که یک پنالتی اشتباه برای پرسپولیس گرفته می شود، درحالی  که 
قبل از آن روی خالد شفیعی خطا شده بود. گل سپاهان هم اگر از فاصله 30متری به ثمر نمی رسید، 
حتما راهی پیدا می کردند که مردود اعلام کنند! به این شرایط به سایر تیم ها پیشنهاد می کنم که برای 

دوم شدن رقابت کنند، چون قرار است جام به تیم دیگری برسد!« 
حمایت تمام قد برانکو از فغانی

بعد از حمله تند قلعه نوعی و تابش به فغانی برانکو ایوانکوویچ سرمربی پرسپولیس حمایتی تمام قد از 
داوری فغانی داشت و اعلام کرد: »حتی اگر تیمش بازنده میدان می شد، از عملکرد تیم داوری تعریف 
و تمجید می کرد، چون تصمیمات داور درست بود. برانکو تأکید کرد: »فکر می کنم فغانی اولین داوری 
خود را برای ما انجام داد. نمی دانم شاید شما بهتر بدانید. او نشان داد چرا بین 4 داور برتر دنیاست و 
حتی یک اشتباه هم نداشت و به او بابت داوری تبریک می گویم. این نمونه ای است که می توان گفت 

در دنیا نمونه است.«
حمله کانال های هواداری سه باشگاه  به داور مشهور

جالب اینجاست که بلافاصله بعد از مســابقه، کانال های هواداری مربوط به باشگاه های سپاهان، 
تراکتورسازی و استقلال ضمن انتقاد شدید به فغانی، با توجه به کورس قهرمانی که با پرسپولیس 

دارند، به تندترین شکل ممکن از سودبردن پرسپولیس از سوت های داوری انتقاد کردند و طبیعتا 
حملات تندی به علیرضا فغانی داور بازی این تیم با سپاهان داشتند. این فضای وحشتناک برای فغانی 
همچنان ادامه دارد. این نکته را هم فراموش نکنیم که اکثر بازیکنان سپاهان از رفتار فغانی درون زمین 

و لحن تند صحبت های او انتقاداتی جدی مطرح کردند.
رفعتی: بی ادبانه صحبت کردن فغانی را رد می کنم

داوود رفعتی رئیس دپارتمان داوری فدراسیون فوتبال تنها مسئولی بود که روز گذشته از بهترین 
داور ســال های اخیر فوتبال ایران دفاع کرد. رفعتی ضمن ردکردن بی ادبانه صحبت کردن فغانی با 
بازیکنان در زمین گفت: »این داور تمام تصمیمات خود را براساس قانون می گیرد. او جزو 5 داور برتر 
دنیاست که فضاسازی و جوسازی های دیگران تاثیری در عملکردش ندارد و البته ممکن است که 

اشتباه هم داشته باشد.«
فغانی: این حملات برایم اهمیتی ندارد

علیرضا فغانی اما تصمیم گرفته سکوت اختیار کند. او البته طبق قوانین هم اجازه مصاحبه و واکنش 
نشان دادن به اظهارات عوامل باشگاه ها را ندارد. منتهی روز گذشته خبرنگار روزنامه شهروند تماسی 
با این داور برقرار کرد و فغانی که تأکید کرد هیچ مصاحبه ای نباید انجام بدهد، روی چند جمله تأکید 
داشت. او در گفت وگوی صمیمانه خود با خبرنگار »شهروند« گفت: »من اصولا کار خودم را می کنم و 
عادت ندارم که درباره افراد دیگر حرف بزنم. درباره فضایی هم که به وجود آورده اند، کمیته و دپارتمان 
داوری باید پاسخگو باشند. این حملات و صحبت ها برای من اهمیتی ندارد و بنایی هم ندارم پاسخ 

کسی را بدهم«.

شهروند| تمام شما قطعا تا به حال سعی کرده اید که تصور کنید جهنم چه شکلی است! اما هربار به این نتیجه رسیده اید که جهنم از آن چه که فکرش را می کردید، 
وحشتناک تر است! علیرضا فغانی داور بین المللی مطرح فوتبال ایران و جهان این روزها شاید خیلی خوب بتواند از فضای ترسناک جهنم تعریف کند! چون بعد از 
بازی پرسپولیس مقابل سپاهان،  عوامل تیم اصفهانی جهنمی برای فغانی برپا کرده اند که به سوژه اصلی محافل ورزشی تبدیل شده است. این داور به سیبل تند ترین 

انتقادات مربیان و مدیران سپاهان و هواداران این تیم و البته استقلالی ها و تماشاگران تراکتورسازی تبدیل شده است.

ون
ریب

ت
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شهرزاد کمال زاده که یک زمانی به نظر می آمد از 
ستارگان سینمای ایران خواهد شد؛ درباره انتقاداتی 
که به او بابت بازی در ویدیوکلیپی از حامد همایون 
وارد آمده، واکنش نشان داد و گفت که بازی کردن 
در موزیک ویدیوها یک کار حرفــه ای در بازیگری 

است.
کمال زاده که فیلم امضایی برای رعنا ساخته علی 
ژکان را آماده اکران دارد، درباره بازی در کلیپ پرسه 
حامد همایون گفت: »دلیل اصلی بازی در این کلیپ 
گروه حرفه ای اثر بود. مردم هم بعد از بازی در کلیپ 

واکنش های بسیار خوبی داشتند.« 

خبر


